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Onderwerp: Besl. Congres v/d. Federatie  J.n Ned     t  .   
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  Coda 
 

11 NOV. 1955 

 
Kort verslag van het besloten eerste  van de 

Federatie van Vri e Socialisten in   
 zater    3 o t-o er 55, n ca e "de Een-

    

Aanwezig 39 personen, o. w. 6 vrouwen. 

Het Congres was herhaaldelijk aangekondigd in ttReoht 
voor AlleH, terwijl voorts aan de afdelingen en verspreide 
leden een beschrijvingsbrief was gezonden.

 

Het geheel had ee:n ordelijk verloop, hoewel zoals 
gewoonlijk de discussies vrij vaak een verward karakter 
hadden. 

Vergadering van zaterdag 22 oktober 1955. 

Achter de bestuurstafel hadden plaats genomen: 

opent te ruim 19.30 uur de vergadering, 
heet allen hartelijk welkom en zegt verheugd te zjjn over 
het feit dat het Congres te Groningen wordt gehouden. 
Dit Congres is zeer belangrijk, want het vr�heidlievend 
socialisme is onderhevig aan grote spanningen, zodat be
langr�ke besluiten moeten worden genomen. 

spreekt daarna het openingswoord uit en 
zegt, dat het vrije socialisme in het slop ia geraakt. 
De oorzaak hiervan ia gelegen in het feit, dat bij velen 
de anarohistisoh-sooialistische gedachte is verslapt, 
doordat verzuimd is de ideeën aan te passen aan de nieu
we t�d. Alle geestverwanten hebben de plicht dit probleem 
onder de ogen te zien en zich te bezinnen op de vraag 
welke wegen moeten worden ingeslagen om te komen tot · ver
dieping van het menselijk inzioht betreffende het anarchis-
tisch ideaal " de·vrije mens in een vrije maatschappij." 
Deze tijd met zijn vragen zal getoetst moeten worden aan 
de anarchistische beginselen, zodat lichtende wegwijzers 
geplaatst kunen worden op de weg naar het ideaal. 
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Vooral met betrekking tot de propaganda, waarmede  krant zo nauw is verbonden� dienen besluiten te  
die een en ander zullen bevorderen. Daarvoor is de volle 
inzet van de persoon nodig, want de beweging is slechts 
gebaat waneer ieder, die ·zich wil scharen achter de zui
vere rode vaan van 'het anarchistisch-socialisme, daarvoor 

Als eerste punt wortt dan het benoemen van een 
oorzi tt r aan de orde gesteld. 

Met algemene stemmen wordt hiervoor aan
gezocht, die de benoeming aanneemt. 

 

 

 

Dan volgt het verslag van de penningmeester. 

 
vraagt wie de boeken en bescheiden heeft 

gecontroleerd. 

de boeken hebben gecontroleerd en wljst er verder op, 
dat het verslag op 31 augustus j.l. is afgesloten. Se
dert dien is er nog een bedrag ingekomen van f219.- en 
uitgegaan f 145.-

Nadat ook  is bedankt voor zljn werk, 
volgt he inistratie t voor 
Allen " , dat door met en
kele woorden wordt toegelicht. 

vraagt of het geheel is gecontroleerd. 
Ongetwjjfeld zullen er fouten worden ontdekt, ofwel onvol
ledigheden, wat trouwens ook het geval ie met het verslag 
van de penningmeester. De post '' versprei4e leden "  
ia zeker niet volledig. - 3 -
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zegt toe, d at maatregelen zullen worden 
genomen om hierin verbetering te brengen. 

acht het beter, dat de gelden 
niet ge!nd worden door middel van een kwitantie over de 
poet. 

zegt dat ib het orgaan aandacht zal 
worden geschonken aan deze kwestie. Een oproep om het 
abonnementsgeld per kwartaal te betalen wordt toch al in 
het orgaan geplaatst. 

merkt hierbjj op dat het wel voorkomt dat 
de kwitantie wordt aangeboden nadat het geld reeds is 
opgezonden. Dit is niet altjjd te vermljden. 

 
zegt dat een fout is ingeslopen in de toelichting op 
blz. 5. Hier staat dat 1 januari 1955 de schuld aan de 
drukker J 446.18 bedroeg, doch dit behoort f 466.18 te 
z�n. Spr. dringt er voorts op aan, dat maatregelen wor
den genomen de oude schuld weg te werken. Er zou b.v. 
door middel van een brief een beroep op de geestverwan
ten kunen worden gedaan. 

merkt op dat er volgens de opgave 
telkens 1000 exemplaren van " Recht voor Allen " worden 
gedrukt, doch dat dit aantal niet verzonden wordt. 

antwoordt hierop, dat een behoorljjk aan" 
tal dienstweigeraars een gratis exemplaar 

meent dat de propa• 
ganda er mee gediend zou zjjn wanneer een aantal exempla
ren naar de A.N.V.A. zou worden gezonden ter versprei
ding. Wellicht· kunen enkele abonnees worden gewonnen. 

onder-
steunt dit voorstel. 

komt eveneens op de kwestie " oude schuld" 
terug en zegt dat hiervoor maatregelen moeten worden ge-
nomen. 

·· 

 antwoordt dat met de gemaakte opmerkin
gen rekening zal worden gehouden. Verschillende punten 
komen trouwens nog wel aan de orde. Na nog een woord van 
dank te hebben gesproken tot  

voor  werk  zjj bjj het 
verzenden van het orgaan heeft verricht stelt spr. punt 

.6 van de agenda aan de orde. 

zegt dat 
het aantal weekers moet worden uitgebreid. Een Congres 
dient verder goed te worden voorbereid en daarom hadden 
de beschrljvingsbrieven eerder moeten zjjn verzonden. 

meent dat het aantal algemene 
leden veel groter kan zjjn. 

meent dat de groepen hierin 
een taak hebben. 

- 4 -
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voegt hieraan toe dat het Landelijk 
Co�it� zelf te w�inig contact heeft, wat ondermeer ook 
bl�kt uit de geringe medewerking om voor oopy voor de 
krant te zorgen. 

meent dat men op dit punt al op de goede weg zou ztjn wanneer men in het vervolg geen berichten e.d. meer naar de drukker van het orgaan zou zenden. is ale  de aangewezen man. 
Niemand heeft verder iets op te merken waarna het beleid van het Landel�k Comitá wordt goedgekeurd. 

als 1e discussiant het volgen
de punt besprekende, acht het een bezwaar dat· de redac
tie áénhoofdig is. De artikelen worden daardoor �e per
soonltjk, terwjjl de anarchistische gedachte niet tot haar 
recht komt, wat b.v. sterk is gebleken met de artikelen 
over de Amsterdamse stakingen. 

zegt naar beste weten deze kwestie 
behandeld te hebben. De gegevene zljn verkregen uit ver
schillende bladen als "Haagse Poet","Het Parool" en uit 
Amsterdamse bronnen. Op de artikelen van i.s 
veel critiek geleverd met het gevolg dat er nog verschil
lende in het archief liggen. Inderdaad zal er meer mede
werking moeten komen, want het is geen doen om halve 
nachten te moeten werken om de krant iedere week gereed 
te hebben. 

Overigens mag men zich wat de critiek betreft,wel 
eens afvragen �f de mensen goed lezen. 

zegt dat  nu niet moet 
klagen over de drukte. "Je wilde alleen werken en je 
wist dat dit veel werk zou geven" aldus spr. 

ontkent dit. 

zegt dat op het vorige Congres aanvan
keltjk drie personen waren aangezocht, doch dat · 

alleen overbleef. Wat overigens de stakingen 
betreft, die van de Rotterdamse haven is zo goed ,als ge
heel over het hoofd gezien, hoewel daaro�er in "Nieuwe 
Strtjd" heel wat is geschreven. 

zegt dat de redacteUr al behoorltjk wordt 
geholpen wEi,Il?leer h� voorzien wordt van knipse�s ui� de 
verschillende kranten. Persoonlijk zegt spr. zich niet 
ter beschikking te hebben gesteld voor het redacteur
schap omdat hij geen verpichtingen op zich kan nemen. 

zegt eveneens dat de anarchis
tische beginselen in het orgaan te weinig naar vor�n 
komen. Er wordt b.v. te weinig geschreven over de rol 
die de vakorganisaties spelen in het huidige be�tel, ter
wijl ook het probleem der gekleurde rassen te weinig aan 
de orde wordt gesteld. Er zijn onderwerpen genoeg waar
over kan worden geschreven, dus het behoef� wat dat be
treft geen probleem te vormen om de krant iedere week 
te doen uitkomen. 

zegt de geuite critiek te kunnen on-
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onderschrijven. Er zou inderdaad van de beweging veel meer 
ui tkunnen gaan wanneer er meer medew.erking was. Op 
groepsvergaderingen is al zo dikwijls gezegd: "Hoe denken 
jullie nu b.v. over die stakingen die hebben plaats ge
had", doch wanneer dan gevraagd wordt het antwoord op 
papier te zetten voor een artikel in de krant, geeft men 
"niet thuis". Geen enkel commentaar is binnengekomen op  artikelen van en 

wat toch ook te denken geeft. 

."  

Nu wordt er wel geroepen om meer medewerkers in 
de redactie, doch gezien het voorgaande moet betwijfeld 
worden of geschikte krachten beschikbaar zijn. Slechts 

is in. sta.at een behoorlijke vorm aan de 
krant te geven wat hij toch wel heeft bewezen en daarom 
moet hij het werk niet opgeven zoals hij half en half al _ 
heeft gesuggereerd. Wel is het noodzakelijk dat hij wat mee1 
steun ontvangt, wat- zou kunen bestaan uit het opsturen 
van artikelen uit andere bladen die daarvoor geschikt 
zijn. 

Het is nu tijd om deze vergadering te sluiten want 
deze kwestie zal nog wel verder ter sprake komen, aldus 
spr. 

Te 23.- uur gaat men uiteen. 

E'ergadering van zondag 23 oktober 1955. 

opent te ruim 10.- uur de vergadering 
met enkele woorden van welkom en stelt punt 8 van de 
agenda aan de orde. 

wil de zet�l van het Landelijk Comitá naar 
Groningen verplaatsen, doch hij wordt hierin tegengespro
ken door 

Besloten wordt de zetel niet te veranderen. 

Dan komt de kwestie ter sprake uit welke personen 
Landelijk Comit� moet worden samengesteld. Het blijkt 

dat niemand behoefte heeft aan verandering, terwijl men 
er op aandringt dat voorzitter zal blijve�. 

voert hiertegen�aan, dat 
in verband met zijn werkzaamheden op verga

deringen e.d. niet altijd aanwezig kan zin, waarop men 
besluit dat voorlopig de functie van voor
zitter zal waarnemen totdat  weer in staat 
�al zin de plaats te bezetten. 

Dan komt punt 9 van de agenda aan de orde: "Benoe
ming ·redactie Recht voor Allen", waarb� 
waarschuwt niet te hard van stapel te lopen omd

at 
nog 

geen besluit is genomen of de krant zal blijven bestaan. 

zegt dat voor de functie van 

redacteur iemand moet worden aangezocht die met alles 

op de hoogte is en die in staat is de krant te verbete-

ren. 
Zo iemand mag zelf een luie redacteur zijn want 

htj moet een kring v� werkers om zich heen hebben die 

hem voorzien van gegevens. - 6 -
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Dan zal het niet nodig zijn de krant te vullen met ver
slagen van vergaderingen e.d. doch er kunnen behoorlijke 
artikelen geschreven worden over verschillende onderwer� 
pen. 

sluit zich hierbij aan en zegt verder, 
dat ook het  meer  de lou-

    Het zou b.v. wenselijk zijn eens 
wat te schrijven over de spreekbeurten van·  

zegt dat de discussie buiten het onder
werp gaat. In laatste instantie wordt er nu gesproken 
over de inhoud van het orgaan, terwijl het punt "benoe
ming van een redacteur'' aan de orde is. Spr. vraagt of 

hier niets ov� te zeggen heeft, waarop 
deze ontkennend antwoordt. 

zegt dat moet wordem vastge
houden aan hetgeen in het begin 
heeft gezegd. 

voegt er aan toe, dat er ook iemand moet 
zijn die met talen op de hoogte is. 

meent dat spe-
cialisten moeten worden aangetrokken b.v.  

 zegt dat dit te veel geld gaat koeten. 

waarschuwt en zegt dat men geen men-
sen moet aantrekken die niet tot de beweging behoren. 
Binnen de eigen kring zijn er toch ook wel geschikte men
sen. Bovendien moet de eenheid bevorderd worden. 

leest hierop een schrijven voor van 
wa•rin deze mededeelt geen redacteur te willen 

wezen, doch wel bereid te zijn af en toe enkele artilmlen 
te sturen ter plaatsing in het orgaan. 

zegt graag namen te horen van 
mensen uit de eigen kring, die geschikt zjjn om als mede
werker van  op te treden. 

zegt zich wel beschikbaar te willen stel

len als het gaat om het vertalen van stukken. 

zegt dat er noodgedwongen 

een commissie van geschillen moet worden benoemd wan

neer er· in het vervolg geen á'nhoofdige redactie meer 

zal zjjn. 

zegt dat nu wel bljjkt, dat nie

mand zich beschikbaar wil stellen wat tegeljjk het pro-

bleem vormt. 
Het beste sou s�n het blad om de veertien dagen 

- 7 -
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te gaan uitgeven, want dan is er ook meer speling om de 
krant goed te redigeren. 

 toont zich voorstander van een maandblad waarop zegt dat dan·beter de hele zaak maar opgedoekt kan worden. 

 gaat hiertegen in. Er is at-Of genoeg 
om te schrijven, het gaat om medewerkers. 

meent dat een downstemming altljd ver
keerd is. Alle pogingen moeten worden gedaan om te 
trachten de krant te behouden wat toch met  abonT 
nees en de  losse numers geen  
zwaar moet men. De kwestie is alleen deze: ''hoe komen 
we uit de schuld ", want wanneer op dezelfde wtjze zou 
worden doorgegaan komen we hoe langer hoe meer in de put.· 

Ook de maatregel om het blad om de veertien dagen 
te doen uitkomen zal geen oplossing brengen. Eerst 
moet de financiële opzet gezond gemaakt worden. 

zegt het hier ede eens te zijn, want ale · 

de krant duurder gemaakt wordt wat natuurlijk het geval is 
wanneer het blad minder uitkomt zal dit abonnee-verlies 
opleveren. Dan kunnen we beter ophouden, aldus spr. 

meent dat op deze manier een zekere 
downstemming gekweekt wordt. Het staat wel vast dat nie
mand de krant wil missen, doch dan moeten we ook de per
eoonltjke moed hebben om offers te brengen, mede in het 
belang van de beweging. Waneer ieder lid voor 1 decem
ber 1955 f. 10.- aan de administratie afdraagt is het 
leed geleden. 

concludeert dat er nu twee voorstel
len z�n ingediend en wel; 1e de krant om de 14 dagen uit 
te geven en: 2e f.10.- aan de administratie af te dragen 
om de schuld van ongeveer f. 1100.- weg te werken. Spr. 
vraagt wie hierover het woord wil voeren. 

zegt in grote lijnen accoord te kun
nen gaan met hetgeen door 
is gezegd, doch meent dat er tevens een schriftelijk 
verzoek om steun aan alle geestverwanten moet worden 
gezonden. 

deelt mede, dat' er inmiddels een br.ief 
is binnengekomen van een kameraad die zich bereid ver
klaart om f. 10.- per maand te gaan betalen. Spr. leest 
deze brief voor en voegt er aan toe dat dit voorbeeld . 
navolging verdient. 

Er ontstaat nu een verwarde discussie. 
De een wil dit en de ander dat, waarbij ondermeer 

wordt voorgesteld met steunlijsten te werken. 

zegt tenslotte kwaad, dat er nu"eens 
een einde moet komen aan het gebedel. De  
opzet dient gezond te worden ge�aakt, want  wer-

ken wordt op die manier onmogel�k. 

stelt voor de schuld van 

- 8 -
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f.11;00.- over te dragen aan het Landeltjk Comité dat dan rustig in de gelegenheid ie een regeling te treffen. 

zegt dat naar kunstmiddelen 'wordt gezocht, welke geen afdoende oplóssing brengen. Overigens zegt spr. bereid te z�n dit voorstel te steunen, mits men ook accoord gaat met het voorstel de krant ·om de 
14 dagen te doen uitkomen. 

zegt zich hiermede te kunen verenigen. 
Dan wordt tegelijk de redactie geholpen en zal het mis
schien gelukken medewerkers aan te trekken • 

vragen aandacht voor de 
�inanciêle steun. 

Ten slotte worden de voorstellen in stemming ge
bracht, waarbij alle groepen, behalve 'hsterdam'; zich uit
spreken voor de overdracht van de schuld aan het Lande
l�k Comit' en voor het plan de krant om de 14 dagen te 
doen verschljnen, ingaande 1 november a.s. 

Men komt dan weer terug op de kwestie "medewer
kers voor de redacteur."  Na enige discussie wordt besloten een 
commissie te benoemen bestaande uit 

Deze". commissie zal 
tevens eventuele gesd:J. illen behandelen. 

' 
brengt het punt vergoeding reiskos-

ten tersprake. Spr stelt dan voor het bijeen te brengen 
geld een andere bestemming te geven en wel ter delging 
van de schuld. Er wordt dan f. 157.- bijeengebracht, 
waarna tnen""te 12. 30 uur overgaat tot de pauze 

heropent te 13.30 uur de vergadering 
met enige woorden van dank aan de af deling Gr6ningen 
voor de genoten gastvrijheid en zegt een verheugende 
mededeling te hebben. De oude schuld van"Socialisme 
van Onder op" is namelijk kwjtgescholden, wat dus een 
mooie stap in de goede richting betekent. 

Aan de orde van behandeling komt dan p.et punt on-.· 
der de voorstellen: "Verplaatsing van het anarchistisch 
archief naar Groningen." 

Hierover ontstaat een discussie. 

zegt er niet v66r te z�n. Dit voor
stel . ingediend door is gedaan omdat in 
het test8.1Jlent van een kameraad die is overleden was be
paald dat het archief na ztjn dood b�  zou 
moeten worden ondergebracht. Sedert 1953 voert 

het beheer en het beste is het 
daar te laten. Wanneer het� Groningen wordt overge·i-.: 
bracht wordt het een mislukking. 

sluiten zich hierblj aan. 

legt de nadruk op het feit dat het 
een anarchisti ch archief moet blijven, wat �nhoudt dat 

- 9 -



  

- 9 

de jongeren hier nog veel uit kunen leren. Een en ander 
breng+ nog al werk meäe en de groep Amsterdam heeft al 
genoeg te doen. 

vraagt zich af waarom men zich zo druk 
maakt. Zoveel betekenis heeft.het aro4ief niet. 

vraagt in verband hiermede hoe het staat 
met de Domela-Nieuwenhuisbib�otheek 

zegt hiervan niets te weten. 

Ten slotte is men het er over eens dat de zetel 
van het anarchistisch archief  verplaatst moet wor
den. Het feit dat het Landelljk  ook te Amsterdam 
gevestigd blljft is mede van invloed op dit besluit. 

Dan volgt het punt: "Het Congres bepaalt het be
drag van het kassaldo van de penningmeester van het 
Landelljk Comit� dat gestort zal worden in de kas van de 
administratie'." 

meent dat dit punt gevoegelljk 
kan vervallen omdat het Landelljk Comité de schuld van 
f· 1100.- heeft overgenomen. Alles is nu immers gere
geld. 

Hiermede kunnen allen zich verenigen. 

Vervolgens wordt de vraag aan de orde gesteld hoe 
in 't vervolg de verzending van het orgaan mo�t worden 
geregeld, omdat zioh nlet lan
ger beschikbaay wil stellen. 

meent dat het maar het beate is de ver
zending aan de drukker op te dragen. De kosten moet hlj 
maar in rekening brengen. 

zegt hierop niet gesteld te 
zijn. Het is een heel werk dat telkens weer terug komt 
en de kosten zullen stljgen. \ 

meent dat het toch de beste oplossing zal 
zljn. Door de nieuwe regeling om het blad om de 14 dagen 
te gaan uitgeven zal er per kwartaal ongeveer f · 800.
overblljven. De kosten van verzending bedragen dan on
geveer f · 490.- dus is er voldoende speling. 

In deze zin wordt er besloten. 

Ten slotte volgt het punt: "Bepaling plaats volgend 
Congres." 

Niemand verlangt hierover het woord, zodat men be
 dit punt te laten rusten en te zijner tljd naar be

 van zaken te zullen handelen. 

Blj de rondvraag komt de kwestie "Steun aan de Duit
se kameraden " ter sprake. 

zegt dat de dupe is gewor
den van zljn goed vertrouwen. IDj heeft het geld ter hand 
gesteld aan·een Duitse kameraad om het te bestemder 
plaatse te brengen, doch het geld is niet terecht ge
komen. Het Nederlands Syndicalistisch Vakverbond, dat 
om  heeft verzocht, is hiervan op de hoogte 
gesteld.  zal er nu een regeling getroffen -  10-
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 worden om te voorkomen dat alleen de 
schade moet dragen. 

wjjst dan op het nut van een " forum" . 
Ook bjj andere groeperingen worden hiermede resultaten 
bereikt. 

zegt in verband hiermede dat er inder
daad vanwege de beweging meer bekendheid zou kunnen wor
den gegeven aan de mogelijkhedèn om steun te verlenen 
aan dienstweigeraars. 

Dit kan evenwel zeer goed door middel van het orgaan. 
Spr. dankt tenslotte een ieder voor de medewerkin�, 

tot het welslagen van het Congres en sluit de vergade
ring te 17.- uur. EINDE. 




